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سرمقاله

دوشنبه تلخ
ادامه از صفحه یک

اما  داشت،  بسیار  دلایل  ضعف  این  سبب 
چوب  با  را  ملی  تیم  که  نیست  آن  توجیه گر 
حمایت از تیم ملی کشور رقیب، ضرب وشتم 
وضعی،  و  شرایط  هر  در  ملی  تعصب  کنیم. 
آنچه  است.  ملی  وظیفه ای  و  واجب  امری 
برخی در جریان بازی و پس از آن از خود به 
نمایش گذاشتند، تنها و تنها چوب زدن به غرور 
ملی کشوری است که به فرهنگ و تمدن خود 
انگلیس هورا  تیم  برای  آنان که  می نازد. کاش 
خود  داخلی  اختلاف های  میان  می کشیدند، 
پیش  و  کشور  مرزهای  از  بیرون  در  آنچه  با 
نگران  می گذارند،  نمایش  به  جهانیان  چشم 
بودند.  ایران  اعتبار  و  غرور  آسیب خوردگی 
حمایت از تیم ملی ربطی به اختلافات داخلی 
ندارد. امید که در بازی های آینده شاهد اصلاح 
این رفتار شویم و یاور بازیکنانمان در اندازه ای 

باشیم که در گذشته بودیم.  
دوشنبه تلخ اما با رخدادی دیگر همراه شد؛ 
اعلام توقیف روزنامه معتبر و تأثیر گذار »جهان 
صنعت« از سوی هیئت نظارت بر مطبوعات؛ 
آن هم به دلیل نقل قول تقطیع شده از متن یک 
یاد داشت که در یکی از شماره های این روزنامه 
که  چنین  بزنگاهی  در  خبر  این   یافت.  بازتاب 
افکار عمومی از هر سو به تحریک و بی اعتمادی 
به منابع خبری داخل کشور تحریک و تشویق 
بود.  تلخ  دراین حال  و  تعجب برانگیز  می شود، 
متن یاد داشت مکمل گزارشی بود که روزنامه یاد 
شده در خدمت به اصلاح فرایند خبر و خبررسانی 
یادداشت  و  این گزارش  داد.  انتشار  در کشور 
بر این مهم تأکید و تصریح داشت که در بروز 
شفاف  و  یکسان  روایتی  است  لازم  رخدادها، 
آشفتگی  شود.  منتشر  خبری  منابع  سوی  از 
در محتوا و پراکندگی در بازگویی یک اتفاق یا 
رویداد، نه تنها مخاطبان را دچار سردرگمی در 
دریافت واقعیت ها می کند، بلکه سبب می شود 
تا ضمن سپردن اذهان به شایعات، منابع خبری 
بیرون از مرزها را نزد مخاطبان برجسته کند. 
به عبارت دیگر، گزارش یاد شده و یاد داشت 
مکمل آن به آسیب شناسی در چگونگی انتشار 
اخبار از سوی منابع داخلی پرداخته و اشاراتی به 
شکل گیری شایعات ناشی از این وضع پرداخت. 
بدیهی است وقتی از شایعات سخن گفته و برآن 
تأکید می شود، هرگز به معنای تأیید آن نبوده 
بلکه هشداری است به مسئولان مربوط که برای 
کنند.  اندیشی  چاره  تهدیدزا،  آسیب  این  رفع 
شوربختانه این نگاه دلسوزانه و از سر اصلاح در 
شیوه خبر رسانی، چنان تعبیر شد که به توقیف 

یکی از روزنامه های معتبر انجامید.  
توقیف یک روزنامه به عنوان یک منبع خبری 
داخلی؛ آن هم به اتهامی که نیت عملکرد آن، 
آسیب شناسی و دفاع از اعتبار و مرجعیت منابع 
خبری داخلی در شرایط نا آرام کنونی است، نه 
قوه  است  امید  راهگشا.  نه  و  است  مصلحت 
قضائیه با نگاه به همه ملاحظات، قضاوت خود را 

در این باره صادر کند. 
دوشنبه )۳۰ آبان ۱۴۰۱( روز تلخی بود.

خبر

اخبار

آغاز تولید اورانیوم 60 درصدی در 
فردو

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: تولید اورانیوم 
۶۰ درصدی در سایت فردو از روز دوشنبه آغاز 

شده است. 
سلاجقه،  علی  همراهی  با  اسلامی  محمد 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست از بیستمین نمایشگاه بین المللی 

محیط زیست بازدید کردند.
رئیس سازمان انرژی اتمی ایران در جریان این 
بازدید ضمن تقدیر از متولیان برگزاری سالانه 
این نمایشگاه اظهار کرد: اکنون موضوع محیط 
زیرا  می شود  محسوب  مهمی  مساله  زیست؛ 
امروز با حجم سنگینی از آلاینده ها در شهرهای 
این مورد جزو تکالیف  بزرگ مواجه هستیم و 
فردی، اجتماعی و نیز سازمانی تمام دستگاه ها 
محسوب می شود و همه باید به صورت یکپارچه 

از محیط زیست حمایت کنند.
وی بیان کرد:  در دنیا برای سال ۲۰۵۰ تولید 
کربن صفر را هدف گذاری کرده اند و امید است با 
توجه به این موارد بتوانیم کشور را به سمت تولید 

کربن صفر هدایت کنیم.
و  اتمی  انرژی  سازمان  در  گفت:  اسلامی 
به منظور حمایت از محیط زیست، فناوری های 

در اختیار را در ۲ بخش گسترش خواهیم داد.
وی ادامه داد: یکی از این موارد تولید برق از 
فناوری  هسته ای است زیرا دولت به سرعت در 
و سوخت  انرژی  تولید  به سمت  حال حرکت 
ارزان است البته فناوری های نوظهور تاحدودی 
مورد کم توجهی قرار گرفته اند اما با توجه به تعهد 
۲۰۵۰ شاهد چرخش متفاوتی نسبت به استفاده 
توسعه  و  برق  تولید  و  هسته ای  فناوری  از 
نیروگاه های اتمی و حرکت پرسرعت و پرشتاب 
به سمت توسعه نیروگاه های اتمی هستیم. در 
کشور دارای نیروگاه  اتمی هزار مگاواتی هستیم 
میلیارد   ۵۲ حدود  خود  کارکرد  دوره  در  که 
کیلووات برق به شبکه انرژی کشور عرضه کرده و 
با این کار در مصرف میلیون ها نفت صرفه جویی 

شده است.
با خبرنگاران درباره  وی در حاشیه گفت وگو 
اقدامات انجام شده از سوی سازمان انرژی اتمی 
در مراکز فردو و نطنز توضیح داد: در روزهای 
اخیر شاهد صدور قطعنامه علیه ایران بودیم که 
این کار با عکس العمل متقابل ما مواجه شد به 
 طوری که در روزهای اخیر تولید اورانیوم UF۶ با 

غنای ۶۰ درصد در فردو از سر گرفته شد.

سپاه مقر گروهک تجزیه طلب »پاک« 
را در هم کوبید

نیروی زمینی سپاه از روز گذشته دور جدید 
تروریستی  های  گروهک  علیه  خود  حملات 
کرده  آغاز  را  عراق  کردستان  اقلیم  در  مستقر 

است. 
به گزارش ایسنا، در حملات دیروز سپاه، مقر 
گروهک تروریستی تجزیه طلب پاک )حزب آزاد 
کردستان( توسط موشک و پهپادهای انتحاری در 

حومه کرکوک مورد هدف گرفته است.

قانون مانع زدایی از توسعه صنعت 
برق به دولت ابلاغ شد

نامه ای  طی  اسلامی،  شورای  مجلس  رئیس 
به رئیس جمهور، قانون مانع زدایی از توسعه 

صنعت برق را ابلاغ کرد. 
شورای  مجلس  رئیس  قالیباف  محمدباقر 
ابراهیم رئیسی،  به سید  نامه ای  اسلامی، طی 
توسعه  از  زدایی  مانع  قانون  رئیس جمهوری، 

صنعت برق را ابلاغ کرد.
شورای نگهبان ۲۴ آبان ماه پیش نویس این 
قانون را که در قالب طرح نمایندگان مجلس ارائه 

شده بود، تأیید کرد.

عملکرد منفعلانه کمیسیون امور 
داخلی در حوادث اخیر

و  کشور  امورداخلی  کمیسیون  عضو  یک 
متاسفانه  کرد:  تاکید  مجلس،  در  شوراها 
نحو  به  اخیر  حوادث  با  مواجهه  در  مجلس 
می  نظر  به  و  است  نکرده  پیدا  ورود  درستی 
رسد ساز و کارهای پیش بینی شده در مجلس 
اخیر کشور  بررسی مسائل  برای  دولت  در  و 

دارای ایراد است. 
احمد علیرضابیگی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
نحوه ورود مجلس به بررسی حوادث اخیر در 
امورداخلی  بیان کرد: کمیسیون  سطح کشور، 
حوادث  بررسی  برای  کمیسیون  اصلی ترین 
به  اما  می رود  شمار  به  کشور  در سطح  اخیر 
نحو منفعلی رفتار کرده است. چه در موضوع 
حوادث سیستان و بلوچستان و چه در موضوع 
ورود عناصر غیر مسئول به دانشگاه شریف و 
است،  شده  کشور  دامنگیر  که  آن  پیامدهای 
انفعال در خصوص عملکردهای نادرست دیده 

می شود.
در  گواه  »بهترین  این که  به  اعتقاد  با  وی 
تحلیل ها  به  نادرست،  عملکردهای  خصوص 
افزود:  می گردد«  باز  سیستان  حوادث  درباره 
ارائه  امورداخلی  کمیسیون  به  تحلیل ها  این 
شد به نحوی که مجلس در خصوص حوادث  
سیستان و بلوچستان قضاوت کند همه آن چه 
که اتفاق افتاده حرکت تجزیه طلبانه و همراهی 
با ضدانقلاب بوده است. اما ورود نماینده رهبر 
انقلاب برای رسیدگی به این موضوع در سیستان 
و بلوچستان نشان داد که در آن اتفاق عده ای 
بی گناه کشته و شهید اعلام شدند و از مردم نیز 
دلجویی شد. حتی وعده رسیدگی به تخلفات و 
جرم های صورت گرفته به مردم استان سستان و 

بلوچستان داده شد.
نماینده مردم تبریز در مجلس تصریح کرد: بنا 
بر این؛ مجلس شورای اسلامی به نحو درستی با 
این موضوع مواجه نشد. حتی زمانی که نماینده 
چابهار قصد داشت از حقوق موکلین خود در 
مجلس دفاع کند، تعدادی هیاهو کردند. این ها 
نشان می دهد که سازوکارهای پیش بینی شده 
برای بررسی مسائل پیش آمده دچار اشتباه شده 
است. این  رفتار در خصوص سایر مسائل کشور 
نیز به چشم می خورد که ضرورت یک بازنگری 

از طریق مجلس را ایجاب می کند.

رستم  برای  سلامتی  آرزوی  با  رئیس جمهور 
توانمندی های  از  کرد بتوان  امیدواری  قاسمی ابراز 

وی پس از بهبودی کامل استفاده شود.
رئیسی  آیت الله  قاسمی،  استعفای  قبول  پی  در 
این  نقل  و  حمل  معاون  افندی زاده«  »شهریار 
وزارتخانه را با حفظ سمت به عنوان سرپرست وزارت 

راه و شهرسازی منصوب کرد.
گفتنی است، سیدمحمد حسینی معاون پارلمانی 
رئیس جمهور نیز روز دوشنبه با اشاره به تغییرات 
جدی مدیریتی در وزارت راه، به ایرنا گفت که گزینه 
یکشنبه  قاسمی  رستم  جایگزینی  برای  پیشنهادی 

آینده )ششم آذر( به مجلس معرفی می شود. 
وزیر  دومین  عنوان  به  اکنون  قاسمی  رستم 
مستعفی کابینه سیزدهم بعد از حجت عبدالملکی 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حالی از سمت 
خود کناره گیری کرد که پیش از این گمانه زنی ها 
حتی  و  استیضاح  خصوص  در  زیادی  شایعات  و 
بود. دو هفته قبل هم  استعفای وی مطرح شده 
خبرگزاری تسنیم به نقل از یک نماینده اعلام کرده 
بود که رستم قاسمی از سمت خود استعفا کرده و 
نامه کناره گیری اش را نیز به رئیس جمهوری تقدیم 
کرده است. هر چند این خبر در آن زمان تکذیب و 
اعلام شد که رستم قاسمی با قدرت به کار خود ادامه 
خواهد داد، اما سرانجام روز یکشنبه گمانه زنی ها به 

واقعیت پیوسته و وی از دولت سیزدهم خارج شد.
در  هایی  زمزمه  که  بود  گذشته  سال  همان  از 
خصوص نیاز به تغییر در کابینه دولت سیزدهم هم 
از سوی کارشناسان و هم از سوی برخی از نمایندگان 
که  بود  رابطه  همین  در  شد.  می  شنیده  مجلس 
ابتدا در دی ماه سال گذشته مساله استیضاح سید 
رضا فاطمی امین، وزیر صمت کلید خورد و سپس 
اعلام شد که چندین وزیر از جمله وزیر کار، وزیر 
آستانه  در  شهرسازی  و  راه  وزیر  نیز  و  کشاورزی 

استیضاح قرار دارند. 
هر چند که در این میان فاطمی امین سرانجام پس 
از کش و قوس های فراوان توانست دوباره از مجلس 
در ماه گذشته رای اعتماد بگیرد، اما شاهد بودیم که 
در اردیبهشت ماه امسال حجت عبدالملکی وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی که انتقادات زیادی نیز 
به عملکردش مطرح شده بود، از سمت خود استعفا 
داده و اولین خروجی کابینه سیزدهم لقب گرفت. 
در واقع پس از عبدالملکی، احتمالات زیادی نسبت 
به برکناری فاطمی امین وجود داشت، اما به یکباره 
موضوع رستم قاسمی نیز در میان ورزایی که مطرح 

شد که نیاز به تغییر و جابجایی وی وجود دارد. 
درواقع اتفاقاتی که در طول دو ماه گذشته پیرامون 
وزیر و وزارتخانه مطرح شد، از جمله عواملی بود که 
انتظار چنین استعفایی را تقویت می کرد. موضوع 
نخست بحث فساد مالی یکی از مشاوران نزدیک 
رستم قاسمی در وزارتخانه و دستگیری وی مطرح 
علت  شد  اعلام  موضوع  این  با  همزمان  که  شد 
غیبت رستم قاسمی در وزارتخانه مشکلات جسمی 
و بیماری کمر وی بوده است. پس از چند روز نیز 
رستم قاسمی سرانجام به این موضوع واکنش نشان 

داده و گفت: این پرونده در مراحل ابتدایی بوده و 
تا نهایی نشدن تحقیقات توسط نهادهای نظارتی و 
قوه قضائیه به جهت حفظ حریم خصوصی افراد هیچ 
گونه اطلاعاتی از پرونده منتشر نشده و کلیه مطالب 
ذکر شده صرفا گمانه زنی است که صحت و سقم آن 

مشخص و مورد تایید نیست.
از  این صحبت ها در حالی مطرح شد که پیش 
این  اردشیر مطهری، نماینده مردم گرمسار و آرادان 
در مجلس که اتفاقا او هم اخباری مبنی بر قطعی 
شدن حکم محکومیتش به علت مدیریت یک کانال 
تلگرامی و درج مطالب توهین آمیز در آن منتشر 
کرد:  اظهار  و  مطرح  توییتر  در  را  ادعاهایی  شده، 
رستم قاسمی باید پاسخگوی سوالات و ابهامات مردم 
و نمایندگان باشد. ماموران وزارت اطلاعات، قاسم 
مکارم شیرازی را دقیقا سر قراری که برای دریافت 
رشوه به صورت یورو ترتیب داده بود، دستگیر کرده 
گرفته،  کمردرد  قاسمی  رستم  هم  روز  آن  از  اند. 
از زمان بازداشت مشاور و بازرس  بستری شده و 
باشد  ابهامات  پاسخگوی  اینکه  به جای  ویژه اش، 
روی تخت افتاده است. این درست نیست. او باید 
بلند شود و پاسخگوی سوالات و ابهامات مردم و 

نمایندگان باشد.
در  هم  قاسمی  رستم  عملکرد  دیگر  سوی  از 
که  همانطور  داشت.  قرار  سوال  مورد  وزارتخانه 
بارها اعلام شده بود دولت سیزدهم وعده ساخت 
۴ میلیون مسکن در طول چهار را داده و وزیر راه 
و شهرسازی هم تاکید کرده بود سالی یک میلیون 
مسکن می سازیم. هر چند در این خصوص بسیاری 
از کارشناسان نسبت به امکان تحقق چنین وعده ای 
ابراز تردید کرده بودند، رستم قاسمی پس از مدتی 
گفت که منظور ما ساخت سالی یک میلیون مسکن 
نبوده و قرار است در طول چهار سال، ۴ میلیون 
او در  این حال بررسی عملکرد  با  مسکن بسازیم. 
طول یکسال گذشته نشان می دهد که چنین اقدامی 
به عنوان یکی از مهمترین وعده های دولت سیزدهم 

روی زمین مانده است.
رستم  که  حالی  در  و  ماجرا  این  از  پس  دقیقاً 
قاسمی به واسطه عملیاتی نشدن وعده ساخت یک 
میلیون مسکن در سال زیر فشار انتقادات شدید قرار 
داشت، ماجرای منتشر شدن عکس وی در یکی از 
سفرهای خارجی پیش آمد. امری که بار دیگر موجی 
از انتقادات و نیز اخبار و گمانه زنی های گوناگون 

را پیرامون رستم قاسمی در شبکه های اجتماعی و 
فضای رسانه ای کشور به راه انداخت. 

در همین راستا شاهد بودیم که روز ۱۶ آبان ماه، 
عضو  و  تبریز  مردم  نماینده  بیگی  علیرضا  احمد 
کمیسیون امور داخلی و شوراها مجلس، اعلام کرد:  
باید فاصله بین مردم و حاکمیت را به حداقل برسانیم 
هستیم.  مردم  پشتیبانی  و  حمایت  نیازمند  زیرا 
تغییرات در کابینه، یکی از اقدامات این است که 
مردم حس کنند، منابع و امکانات حاکمیت در مسیر 
خواست مردم و در راستای تحصیل رضایت مردم 

صرف میشود.
مجدد  اعتماد  رای  با  رابطه  در  همچنین  وی 
در  تغییرات  آیا  اینکه  و  صمت  وزیر  به  مجلس 
اظهار  باشد،  راه و شهرسازی  میتواند وزیر  کابینه 
اهمیتی  ایشان  از  شده  منتشر  عکس های  کرد: 
بخش  اینکه  به  توجه  با  وزارتخانه  این  ندارد. 
عمده ای از اعتبارات عمرانی کشور را از آن دریغ 
پاسخگوی  نتوانستند  نیز  وزیر  آقای  و  کردیم 
باشد  و عمران  در حوزه مسکن  انتظارات مردمی 
به نظر بنده قبل از اینکه موضوع استیضاح ایشان 

مطرح شود خودشان استعفا خواهد داد.

عضو کمیسیون آموزش مجلس در رابطه با مطرح شدن تهیه 
جمله  از  دانشجویان  برای  مجازات ها  تشدید  هدف  با  طرحی 
بعید  ندیده ام،  را  طرحی  چنین  گفت:  ساله   ۱۰ ممنوع الخروجی 
می دانم که مطرح باشد و اگر هم باشد به نظرم در فضای کنونی 

مطرح کردن برخی موضوعات بی سلیقگی است. 
کمیسیون  عضو  و  خرم آباد  مردم  نماینده  ویس کرمی  مهرداد 
آموزش مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایلنا، در رابطه با 
مطرح شدن تهیه طرحی با هدف تشدید مجازات ها برای دانشجویان 
را  طرحی  چنین  من  گفت:  ساله،   ۱۰ ممنوع الخروجی  جمله  از 
ندیده ام، معمولا طرح برای امضاء باید روی سامانه بارگذاری شود، 
بعد به کمیسیون بیاید و من چنین طرحی در مسیر طی این مراحل 

ندیده ام.
وی درخصوص مطرح شدن طرح در زمان حضور نمایندگان در 
حوزه های انتخابیه اظهار داشت: اگر طرح در سامانه بارگزاری شود، 
نمایندگان قادر خواهند بود از طریق تبلت آن را امضاء کنند و امضاء 

به صورت دستی نیست اما من چنین طرحی را ندیده ام.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس درخصوص تحلیل 
چنین موضوعاتی در شرایط کنونی جامعه، اظهار کرد: به نظر من 
قوانین و مقررات موجود در دانشگاه ها گویاست و کفایت می کند، به 
هر حال دانشگاه ضوابط و هدفگذاری خودش را دارد، قشر فرهیخته 
ما در دانشگاه ها هستند. همین مقررات و قوانینی که اکنون در 
می کند.  کفایت  دارد،  وجود  دانشگاه ها  انضباطی  مباحث  بحث 
سال های سال دانشگاه های ما با همین قوانین اداره شده اند و مشکل 
خاصی هم پیش نیامده است. لذا اینطور نیست که احساس کنیم 

باید قوانین تشدید شود.
وی تصریح کرد: بعید می دانم همچین چیزی باشد و اگر هم باشد 

به نظرم در فضای کنونی مطرح کردن برخی موضوعات بی سلیقگی 
است.

ویس کرمی عنوان کرد: بعید می دانم چنین مساله ای مطرح باشد 
اما اگر جدی شود، علی القاعده باید به کمیسیون آموزش بیاید اما 
تاکنون چنین چیزی را ندیدم، طرح باید به هیات رئیسه برود و 

ارجاع شود به کمیسیون در واقع به این آسانی نیست.

بود،   داده  گزارش  فارس  خبرگزاری  این  از  پیش  است  گفتنی 
جمعی از نمایندگان مجلس و کارشناسان طرحی را تدوین کرده اند 
ارتکاب  و  دانشگاه ها  در  دانشجویان  هنجارشکنی  در صورت  که 
جرائمی همچون ایجاد آشوب و بلوا، تخریب اموال، فحاشی و توهین 
به مقدسات در دانشگاه ها و هرگونه اقدامی که در روند ماموریت 
های آموزشی و پژوهشی دانشگاه اخلال ایجاد کند، ضمن صدور 
احکام انضباطی، متخلفین را محکوم به پرداخت کل هزینه های 

تحصیل در آن مقطع آموزشی کنند.
 از دیگر مجازات های مطرح شده در این طرح ممنوع الخروجی 
به مدت ۱۰ سال است. در این طرح پیش بینی شده در صورتی 
که دانشجویان از اقدامات هنجارشکانه ابراز پشیمانی کنند، مجازات 
های فوق تخفیف خواهد یافت و یا در صورت رفع نیاز کشور و 
خدمت رسانی مجازات آنها بخشیده خواهد شد. به گفته خبرگزاری 
فارس،  طرح مذکور به امضای تعدادی از نمایندگان مجلس رسیده 
و در حال حاضر در حال جمع آوری امضاء توسط سایر نمایندگان 

است.
با این حال ایلنا گزارش داده که گویا طراح پیشنهاد ممنوع الخروجی 
دانشجویان علی خضریان است، البته هنوز هیچ نماینده ای این طرح 
را امضا نکرده و عملا حتی در مرحله بررسی نیز قرار ندارد.  در 
همین رابطه، علیرضا منادی سفیدان رئیس کمیسیون آموزش ضمن 
مخالفت خود و کمیسیون متبوعش با هرگونه طرحی در خصوص 
ممنوع الخروج کردن دانشجویان در وقایع اخیر گفت: هیچ طرحی 
در این خصوص در دستور کار صحن یا کمیسیون آموزش مجلس 
قرار ندارد. گویا در قالب پیش طرح در سامانه قانونگذاری نمایندگان 
پیش نویس طرحی بارگذاری شده حتی هنوز به مرحله جمع آوری 

امضا از سوی نمایندگان نیز نرسیده است.

رئیس جمهوری با استعفای رستم قاسمی موافقت کرد

وجی کابینه دومین خر
گروه سیاسی - رئیس  جمهوری  ضمن موافقت با استعفای »رستم قاسمی« وزیر راه و شهرسازی، »شهریار افندی زاده« را به عنوان سرپرست این وزارتخانه 
منصوب کرد.  سید ابراهیم رئیسی ضمن قدردانی از تلاش های رستم قاسمی در دوران مسئولیتش در وزارت راه و شهرسازی با استعفای وی به دلیل تشدید 

بیماری اش موافقت کرد.

بی سلیقگی در فضای کنونیطراح پیشنهاد ممنوع الخروجی دانشجویان کدام نماینده است؟

پیش از این 
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انتقادات زیادی 
که از رستم 

قاسمی وجود 
داشت، یکی از 

نمایندگان مجلس 
تصریح کرده 

بود: آقای وزیر 
نیز نتوانستند 

پاسخگوی 
انتظارات مردمی 
در حوزه مسکن 

و عمران باشد 
به نظر بنده قبل 
از اینکه موضوع 
استیضاح ایشان 

مطرح شود 
خودشان استعفا 

خواهد داد

مسعود ستایشی سخنگوی قوه قضاییه در نشست خبری دیروز گفت:  صحنه هایی 
که در روزهای اخیر در میدان و خیابان های برخی از شهرها رخ داد به خوبی عمق برنامه 
های دشمن و خواب های آشفته آنان برای آینده ایران یکپارچه را نشان داد. اینکه امروز 
دشمن علنا پرده از چهره انداخته و در شبکه های مجازی دستور قتل و ترور و آتش را می 
دهد، بخوبی نشان می دهد که دشمن امروز از عدم همراهی مردم ایران اسلامی سخت 

خشمگین است.
وی تاکید کرد: اطمینان می دهم که قوه قضاییه از خون عزیزان نخواهد گذشت و 
نمی گذارد خون عزیزان پایمال شود و بساط این  شرارت ها به زودی زود جمع خواهد شد.

تمهیدات قوه قضائیه برای کنترل دارو
ستایشی در پاسخ به سوال دیگری درباره تمهیدات قوه قضاییه برای کنترل دارو  گفت: 
مساله دارو و تجهیزات پزشکی مساله روز است و کمبودهای دارویی نگرانی هایی را بوجود 
آورده است. موضوع فرایند دارو و اقدام در جهت تولید و ورود و توزیع کاملا اجرایی 
است و ارتباط مستقیمی با دستگاه قضایی ندارد، اما همواره تاکید ریاست قوه قصاییه 
بر این بوده که ملاک ما رفع مشکل و گرفتاری های مردم است و هر اقدامی که از قوه 
قضاییه در رابطه با قوه مجریه و دولت برمی آید دریع نشود. کاملا ایستاده و مهیا در 
جهت رفع مشکلات هستیم. مثلا در حوزه واردات اگر مانعی هست یا در تولید هست 
به آن بپردازیم. امید داریم دولت محترم  هم اهتمام لازم را در جهت رفع مشکلات مردم 

خصوصا در حوزه داروهای خاص بر دارد.
نتایح قضایی سفر نماینده رهبری به سیستان و بلوچستان

ستایشی در پاسخ به سوالی درباره اقدام نماینده رهبر انقلاب در دلجویی از مردم 

سیستان و بلوچستان و تاکید بر ضرورت برخورد با مقصران حوادث خاش و زاهدان و 
این که آیا در مورد این حادثه و حوادثی که در جریان ناآرامی های اخیر منجر به آسیب 
رسیدن به برخی اشخاص و اموال مردم شده پرونده ای تشکیل شده است؟ گفت:این 
سفر، سفر موفقی ارزیابی می شود.  این سفر برای بررسی اوضاع و احوال منطقه مورد 
بحث بوده است. دیدار چهره به چهره با مردم منطقه، معتمدین، علما و خانواده شهدا 
و جانباختگان اخیر و استماع دغدغه ها و نگرانی های آنان صورت گرفته است. این سفر با 
استقبال گسترده مردم سیستان و بلوچستان مواجه شد. سران طوایف و بزرگان استان 

از این سفر استقبال کردند.
وی ادامه داد: بر اساس مصوبات سفر، باتوجه به سخنان  نماینده مقام معظم رهبری،  
شورای تامین استان و تاکیدات قوه قضاییه نسبت به پرونده متهمین اقدام کردیم که ۴۲ 
نفر از آن ها آزاد شدند و بقیه افراد بنا بود تا ۱۰۰ نفر تعیین تکلیف شوند که این افراد  
تکلیف شان محقق شد و در این زمان ۱۰۰ نفر از آن ها آزاد شدند و  برخی هم  با قرار 
تامین آزاد می شوند و باید حواس شان باشد مقررات و قوانین را رعایت کنند و نشان دهند 

پشیمان شده اند.
وی ادامه داد: برخی بی گناه هستند یا گناه آن ها کم است که آزاد شدند.اجرای قانون 
وظیفه ذاتی قوه قضاییه است و مطالبه مردم در آن منطقه این امر  است که با مقصران 
و مسببان برخورد شود. مردم نمی پذیرند که مسببان و مقصران آزاد شوند و قوه قضائیه 
باید با در نظر گرفتن موقعیت و این که همه در مقابل قانون یکسان هستند برخورد قانونی 

و شرعی انجام دهد.
وی خاطر نشان کرد: اگر  کسی از ماموران هم مرتکب خطا و صدمات شده باشد  قوه 

قضاییه با تمسک به اصل قانون و بدون در نظر گرفتن ملاحظات و با تمسک به اصل 
قانون رفتار خواهد کرد. افراد می توانند شکایت کنند تا به شکایت آن ها رسیدگی شود.

قضات در تصمیم قانونی گرفتار حرف ها و هیجانات نمی شوند
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آرای صادره در دادگاه های بدوی با سرعت صورت 
گرفته و ممکن است از کیفیت بکاهد؟ گفت: قضات در صدور آرا و اتخاذ تصمیمات 
قانونی به هیچ وجه گرفتار حرف ها و شرایط و هیجانات نمی شوند و بر اساس قانون 
تکالیف خود را انجام می دهند.  در برخی موارد قاضی نمی تواند در صدور رأی تعلل کند 
مگر در برخی شرایط خاص از جمله اصلاح ذات البین. گاهی هم برای رسیدن به واقعیت 
باید موارد مختلفی مورد توجه قرار گیرد که این امر نیاز به صرف وقت بیشتری دارد. 
تمام تلاش ما این است که بدون در نظر گرفتن مطالباتی که برخی برای سرعت بخشی 
و برخی برای تأخیر در رسیدگی داشتند، قانون را مبنا قرار داده و با دقت متضمن سرعت 

اقدام می کنیم.
صدور ۱۱۱۸ کیفرخواست در ناآرامی های اخیر

ستایشی در پاسخ به سوالی درباره آرای محاکم اعم از برائت و محکومیت در کل  
کشور در ناآرامی های اخیر گفت:  طبق آمار ارائه شده در تهران تاکنون برای ۱۱۱۸ نفر 
کیفرخواست صادر شده است.  در مورد آمار محکومیت و برائت در سراسر کشور تاکنون 
۲۴۳۲ نفر رای بدوی اعم از محکومیت و برائت صادر شده است. ستایشی در خصوص 
آخرین وضعیت پرونده حادثه اوین گفت: در حال تحقیقات از ۴۲ متهم هستیم و با توجه 
به شلوغی و ترافیک رسیدگی در آن مجموعه این پرونده با جدیت در حال رسیدگی است 

و واجد محرمانگی است و  پس از مشخص شدن ابعاد آن، اطلاع رسانی خواهیم کرد.

سخنگوی قوه قضائیه اعلام کرد
صدور ۱۱۱۸ کیفرخواست در ناآرامی های اخیر
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